

Glade House / Ming Architects

 探访指数：3.6 / 5.0

空间故事

- **从 L 形平面开始：**短翼沿街形成隐私与噪声缓冲，长翼向场地深处展开，25 m 泳池和草地被托在两翼之间。先看平面图，再回到外观与室内照片，会更容易理解住宅的整体秩序。
- **追随水的转折：**泳池沿住宅主轴延伸，并在后部绕向餐厅与干厨房。它同时承担运动、景观、通风和家庭活动背景等多重角色，是项目最重要的空间线索。
- **留意热带边界：**可滑动铝屏、深挑檐、推拉玻璃与风扇让住宅在隐私、遮阳、季风和自然通风之间持续调整。观察这些可操作界面，比单看石材立面更接近建筑的真实使用方式。

旅人行囊

- **访问属性：**Glade House 是私人家庭住宅，公开资料没有提供参观预约或对外开放安排。请勿依据道路、采访线索或影像寻找精确地址，也不要住宅街区长时间停留拍摄。
- **行家看点：**重点比较街道一侧的层叠屏风与泳池一侧的通高玻璃，并观察橡木楼梯、保加利亚石灰岩、米色大理石和深绿色 Verde Alpi 大理石如何连接建筑与室内。
- **资料阅读顺序：**建议依次查看整体街景、泳池花园全景、入口、双层高客厅、餐厅与干厨房、楼梯、卧室和首层平面图，以接近从公共界面走向家庭核心的真实体验。

交通与住宿建议

- **城市背景：**项目位于新加坡市中心的独立住宅区附近，公开采访仅提供接近 Newton Road 的宽泛背景。这一信息用于理解城市与气候条件，不应作为寻找私人住宅的导航依据。
- **公开替代：**若希望体验新加坡热带住宅的遮阳、庭院和自然通风策略，可优先选择公开建筑、建筑展览或由机构明确开放的住宅活动，而非前往私人地址。
- **参观礼仪：**不使用无人机、长焦镜头或社交媒体定位住宅，不拍摄住户、邻居和车牌。

 **一句话总结：**Glade House 以泳池和花园构成三代家庭的共享空地；它具有很高的建筑阅读价值，但作为私人住宅，应留在负责任的远程欣赏范围内。

Glade House / Ming Architects

 **Architectural Visit Index: 3.6 / 5.0**

Space Story

- **Begin with the L-shaped plan:** The short wing buffers the street while the long wing reaches into the site, cradling the 25 m pool and lawn. Reading the plan first makes the photographs far more legible.
- **Follow the turn of the water:** The pool runs along the main axis before wrapping towards the dining room and dry kitchen. It supports exercise, landscape, air movement and family life at once.
- **Study the tropical boundary:** Sliding screens, deep eaves, operable glass and fans continually adjust privacy, shade, monsoon protection and ventilation. These moving boundaries explain the house better than its stone facade alone.

Traveler's Kit

- **Access:** Glade House is a private family residence. No published source offers public visits or appointments. Do not use road details, interviews or photographs to locate the exact address.
- **Expert Focus:** Compare the screened street elevation with the glazed pool frontage, then trace how oak, Bulgarian limestone, pale marble and Verde Alpi stone connect architecture and interior design.
- **Reading Sequence:** Move from the street elevation to the pool garden, entrance, double-height living room, dining and dry kitchen, stair, bedrooms and first-floor plan. This follows the transition from public edge to family centre.

Getting There & Where to Stay

- **Urban Context:** Published coverage places the house in a central Singapore landed-housing enclave near Newton Road. Treat this only as context for climate and urban form, not as navigation to a private home.
- **Public Alternatives:** For direct experience of tropical shading, courtyards and natural ventilation, choose public architecture, exhibitions or formally opened-house programmes in Singapore.
- **Visitor Etiquette:** Do not use drones, long lenses or social-media clues to identify the property, and never photograph residents, neighbours or vehicle plates. The published project material is sufficient for responsible study.

 **In a Nutshell: Glade House turns pool and garden into a shared clearing for three generations. Its architectural value is high, but its private status calls for respectful remote study.**